
1 
 

Verslag van de raadscommissie sociaal domein en volkshuisvesting. 
 
 
Datum: 10-09-2015 
Tijd: 20:00 - 22:00 
Locatie: Gemeentehuis Gemert 
Voorzitter: H.G. Verkampen 
 
 

 

Aanwezig: 
voorzitter  Harrie Verkampen 
commissiegriffier Peter van Boxtel 
 
commissieleden: 
CDA   Anita Relou, Toos van den Hurk, Thijs van den Elsen 
Lokale Realisten Dinie Methorst, Truus van Dijk, 
Dorpspartij  The Bevers, Henk van Eck 
D66   René Leenders 
PvdA   Jan Boot, Jeanine van Cronenburg 
OPA    Frans Faeles, Bert Verhofstad 
 
College:  wethouder Jan Bevers 
 
Ambtelijke ondersteuning college: 
Remco Groenendal, Tim van den Nieuwelaar , Mea de Laat, Brigitte van Bladel 
Externe ondersteuning college: Trudy vd Wielen (Peel 6.1) Ellen v Bree / Marjo Blom (GGD) 
 
 
 
Punt Omschrijving 

    

1 Algemene mogelijkheid tot inspreken (over niet geagendeerde 

commissieonderwerpen) 

Van de mogelijkheid wordt geen gebruik gemaakt. 

   

2 Openen commissievergadering en vaststellen van de agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur. Hij deelt mede dat Nienke 

Verhagen op 11 juli is bevallen van dochter Jente en nog om die reden vanavond 

als commissiegriffier wordt vervangen door Peter van Boxtel.  

D66 verzoekt aan de agenda toe te voegen de vraag hoe onze gemeente omgaat 

met een eventueel verzoek tot opvang van vluchtelingen. Het college heeft 

dinsdagmiddag 8 september de leden van de gemeenteraad kennis laten nemen 

van zijn reactie op vragen ter zake van het ED. Commissieleden hebben dit bericht 

niet mogen ontvangen. Verzocht wordt alsnog alle commissieleden te informeren.  

Naar verwachting wordt het onderwerp besproken in het aanstaande overleg van 

de fractievoorzitters (17 september), voorgezeten door de burgemeester.  

CDA stelt voor om de RIN over het mantelzorgcompliment meer inhoudelijk te 
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bespreken. De commissie stemt met die aanpassing van de agenda in en stelt de 

agenda overigens vast conform het concept. 

   

3.a Vaststellen verslag commissie Sociaal Domein en Volkshuisvesting d.d. 18-6-

2015 

Het verslag van de vergadering van de raadscommissie SD en V op 18 juni 2015 

wordt ongewijzigd vastgesteld. Door LR wordt een compliment uitgesproken naar 

de opsteller. 

   

3.b Lijst met toezeggingen 

   

Door LR en OPA wordt opgemerkt dat het college zijn toezegging nog niet is 

nagekomen zoals gedaan ten aanzien van het informeren van de raadsfracties over 

huurachterstanden Sinti. Verwezen wordt naar het vastgestelde verslag van de 

commissievergadering d.d. 12 mei, waar wethouder Bevers als volgt toezegt: 

“De huurachterstanden van Sinti zijn allemaal in beeld en er wordt aan gewerkt om 

dat weg te werken. Dit is persoonlijke info, die kan de gemeente niet delen. Er kan 

iets gedaan worden in geanonimiseerde vorm. Dit wordt vertrouwelijk aan de 

fracties beschikbaar gesteld (in de kastjes gelegd).” 

De fracties dringen er op aan om deze toezegging alsnog na te komen mede met 

het oog op een BenW info d.d. 17 september over volkshuisvesting de woningwet 

en het samenwerken met Goed Wonen. 

 

De commissie constateert dat in afwijking van de toezegging gedaan d.d. 12 mei de 

RIN over geurhinder van veehouderijen niet vanavond is geagendeerd voor deze 

raadscommissie. Wel is deze RIN geagendeerd, eveneens vanavond, voor de 

raadscommissie ruimte en openbaar beheer. Wethouder Bevers benadrukt dat 

collega Van Extel en hij samen optrekken bij dit onderwerp. De commissie gaat er 

van uit dat  nu via de parallelle commissie voldoende door het college wordt 

geïnformeerd. 

 

Procesconclusie: 

De lijst wordt geactualiseerd vastgesteld. 

 

4 VOORBEREIDEN RAADSADVIES 

   

4.a Beleidsverslag werk en inkomen 

  Harrie Verkampen (voorzitter) merkt bij het aan de orde stellen van dit agendapunt 

het volgende op. Het beleidsverslag W&I bevat naast een puur verslagdeel ook 

conclusies en daar bovenop weer aanbevelingen. Het voorstel van het college aan 

de raad(scommissie) luidde het beleidsverslag vast te stellen (integraal).  

Dit klemt in dit geval doordat inhoudelijke aanbevelingen zijn opgenomen terwijl een 

verslag in beginsel beperkt blijft tot het geven van verantwoording over het 

gevoerde bestuur c.q. de uitvoering. De meest klemmende aanbeveling is die mbt 

Stichting Leergeld (pag 25) namelijk de aanbeveling tot structurele verhoging van 

de jaarlijkse bijdrage opdat de stichting niet inteert op het eigen vermogen. Feitelijk 

is dat een (begrotings)voorstel.  
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Wethouder Bevers geeft aan dat het college ter zake met een separaat 

(begrotings)voorstel(len) komt. Het concept raadsbesluit dat nu voorligt moet dus 

aangepast worden. 

 

De commissie behandelt sec het verslag als verslag. De conclusies en aanbeveling 

blijven onbesproken. Richting raad wordt aangegeven het verslagdeel als 

hamerstuk te behandelen.  

 

De DP stelt vast dat de ambities zijn waargemaakt. Hij mist daarbij een 

klanttevredenheidsonderzoek. 

 

De fractie LR sluit zich hierbij geheel aan. Ambities zijn gerealiseerd, maar het zijn 

cijfers zonder ‘gevoel‘.  

 

De fractie CDA heeft haar vragen in de voorbereidingsperiode op deze 

commissievergadering ingezonden en beantwoord gekregen. 

 

De griffier licht toe dat in de toekomst via ibabs dergelijke vragen en antwoorden 

eenvoudig en snel digitaal gedeeld kunnen worden. Aan die faciliteit, een apart 

overzicht met raadsvragen, wordt nog gewerkt. Nu zullen vragen en antwoorden 

nog bij het concept verslag van de commissie worden gevoegd. 

 

D66 constateert dat met betrekking tot jeugd sprake is van een besparing c.q. een 

positief financieel resultaat. Indien die constatering juist is pleit D66 er voor om 

deze middelen in te blijven zetten voor jeugd. 

 

PvdA vraagt nadere toelichting op de speerpunten scholing en uitstroom naar werk. 

Ten aanzien van het laatste vraagt de fractie een nadere specificatie. Wat scholing 

betreft vindt PvdA het aantal aan de lage kant en vraagt de fractie toelichting van 

de beoogde startkwalificaties. 

Ten slotte pleit de PvdA er voor om, ondanks het op afstand zetten van gemeenten 

wat de verantwoordelijkheden rond integratie betreft, de betrokken inwoners niet 

geheel los te laten maar enigszins te volgen. Wat is bijvoorbeeld de aard van de 

vanwege integratie aangeboden cursussen? 

 

OPA-GB geeft aan een wachttijd van 18 maanden in het kader van de WSW te lang 

te vinden. 

 

Wethouder Bevers licht de systematiek toe en de relatie tussen het I-deel en het W-

deel. Het financieel positief effect dat optrad is de vertaling van het succes van 

“jeugd dat werkt”. 

Indien de commissie aangeeft dat zij daaraan behoefte heeft wordt in de vorm van 

een BenW info meer gedetailleerde informatie beschikbaar gesteld rond 

startkwalificaties, instroomniveau, taaltoets en specifieke aantallen. Wethouder 

Bevers onderschrijft de oproep om m.b.t. inburgering als gemeente de betrokkenen 

zo veel als mogelijk te volgen en te voorkomen dat zij onzichtbaar worden. Dit 

betreft nieuwe trajecten, niet de lopende. Het bestrijden van laaggeletterdheid 
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noemt hij een belangrijk thema waar in Peelverband effectief in wordt opgetrokken. 

De genoemde WSW wachttijd wordt volgens de wethouder sterk beïnvloed door 

eigen meldingen en keuzes en is daarom voor hem nauwelijks een indicatie. 

 

Procesconclusie: 

De voorzitter concludeert dat de commissie, zoals vooraf aangegeven, zich beperkt 

heeft tot behandelen van sec het verantwoordingsdeel in dit beleidsverslag. Die 

behandeling en voorbereiding van besluitvorming is afdoende geweest. De 

agendacommissie en de raad worden geadviseerd het onderwerp als hamerstuk te 

agenderen. 

 

Toezegging: 

Het college doet de raad naar verwachting een aangepast voorstel en voorgesteld 

besluit toekomen. 

 

 

5 INFORMEREN 

   

5.a Presentatie Peel 6.1: Afbakeningsvraagstukken Wmo 

  De presentatie gaat in lijn met het vooraf aangeboden memorandum nader in op 

een tweetal afbakeningsproblemen, namelijk a) persoonlijke verzorging en 

afwijkingen van hetgeen is aangegeven op de landelijke verzorgingskaart, en b) 

dagbesteding in relatie tot de WLZ. 

De wethouder spreekt uit (bestuurlijk statement) dat het uitgangspunt is dat zorg 

geleverd wordt ongeacht eventuele discussies. De voorkomende discussie wordt in 

dat geval gevoerd terwijl zorg wordt geboden. 

 

Procesconclusie: 

De presentatie / informatie is voldoende.  

 

5.b Presentatie GGD over: 1. Pubercontactmoment, 2. Preventieve 

gezondheidszorg voor ouderen, 3. Jeugdmonitor 0-11 jaar 

  Aanvullend op de presentatie meldt wethouder Bevers dat met de GGD meer op 

dorp / woonkern niveau tot analyses wordt gekomen ten behoeve van 

beleidsvorming op maat. 

 

Procesconclusie: 

De presentatie / informatie is voldoende. 

 

5.c Decentralisaties (vast agendapunt) 

  Wethouder Bevers meldt dat op 8 en 9 oktober de kwartiermaker met 8 wethouders 

werkt aan het in beeld brengen van knelpunten rond de decentralisaties wmo en 

jeugdzorg. De knelpunten in het proces worden benaderd vanuit de ervaring van de 

burger. De analyse hiervan zal leiden tot de contouren voor de nieuwe organisatie. 

De raadscommissie wordt t.z.t. opnieuw door het college geïnformeerd. 

 

Procesconclusie: 

De informatie is voldoende. 
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5.d RIN Mantelzorgondersteuning en waardering 

  Op initiatief van het CDA bespreekt de commissie het onderwerp 

mantelzorgcompliment uitvoerig en ook inhoudelijk. Met name ideeën om het 

bedrag te verhogen, drempels rond de aanvraag en toekenning weg te nemen, 

opnieuw en duidelijker publiciteit te geven en de aanvraagtermijn te verlengen, 

worden uitgewisseld.  

 

De commissie is kritisch met betrekking tot het complexe aanvraagformulier, de 

moeite die het kost om dat formulier en de aanvraagprocedure te vinden, de 

uitvoeringskosten die in relatie tot het toegekende bedrag tweemaal zo hoog lijken, 

en de passieve manier waarop met de regeling is omgegaan. Ook is commissie 

kritisch dat een wezenlijk deel van de informatie is verkregen uit de krant en niet uit 

de raadsinformatienota. 

 

Geconcludeerd wordt dat het niet meer mogelijk is om in de voor 2015 vastgestelde 

regeling in te grijpen, met uitzondering van de gestelde uiterlijke aanvraagdatum. 

Deze datum is kennelijk gekoppeld aan 10 november 2015, de datum voor de dag 

van de mantelzorg. De commissie ziet niet in waarom de aanvraagtermijn niet 

verlengd zou kunnen worden naar bijvoorbeeld 1 november. Als de organisatie 

bereid is op 10 november een tussenstand te presenteren kan de aanvraagtermijn 

zelfs tot en met 31 december lopen. 

 

Procesconclusie: 

De commissie is voldoende geïnformeerd.  

 

Toezegging / afspraak / oproep: 

De commissie roept unaniem het college op om bij de uitvoerende instantie te 

bepleiten dat de aanvraagtermijn voor het compliment wordt verlengd tot ten minste 

1 november 2015. 

Tevens verzoekt de commissie het college om een scherpe evaluatie van de 

regeling mantelzorgwaardering 2015, en worden de raadsfracties uitgenodigd 

ideeën voor de regeling 2016 aan te dragen. 

 

5.e RIN Veranderde werkwijze schoon en leefbaar huis 

  Procesconclusie: 

De informatie is voldoende. 

 

5.f RIN Stand van zaken oprichting werkbedrijf Atlant De Peel 

  Procesconclusie: 

De informatie is voldoende. 

 

Wethouder Bevers stelt aanvullend een opleg- en procesnotitie in het vooruitzicht. 

Deze zal o.m. de uitnodiging voor een informatiebijeenkomst bevatten en de 

contouren van de raadsadviesnota oprichting werkbedrijf. 

 

5.g RIN integrale rapportage resultaten lokaal jeugdbeleid 2013-2014 
Het CDA bepleit het gebruik van direct voor iedereen duidelijke namen en het 
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vermijden van verhullende termen als  dashboard. 
 
Procesconclusie: 
De informatie is voldoende. 

 

6 Vragen commissieleden over niet geagendeerde onderwerpen ( vragenrecht 
m.b.t. actuele politieke bestuurlijke commissieonderwerpen) 
De raadsfractie D66 zal vragen stellen n.a.v. het artikel in ED over dreigende chaos 
rond pgb´s. De vragen worden via de griffie aangedragen en ter kennis gebracht 
van alle leden van commissie, raad en college. 

   

7 Sluiting 

  De voorzitter sluit de vergadering om 22.15 uur. 
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Voortgangslijst toezeggingen commissie 
 

Datum 
Rdscie. 

Toezegging Afgedaan ja/nee 

  (hier komt de ambtelijke toelichting te 
staan) 

18-6-2015 
10-9-2015 

Het beleidsverslag werk en 
inkomen wordt toegestuurd 
naar commissie en 
geagendeerd in september 
zodat commissie erop kan 
reageren 

Behandeld 10 september 2015. 
Besluitvorming voldoende voorbereid mbt 
het verantwoordingsdeel. 
College past voorstel en ontwerp besluit 
aan. 

12-5-2015 De GGD twee keer per jaar 
uitnodigen om de commissie te 
informeren.  
(concrete planning ?) 

Afgedaan  

12-5-2015 
10-9-2015 

Fracties informeren over 
stavaza huurachterstanden 
Sinti. 
Op 10-9 verzocht alsnog om 
nakomen conform toezegging. 
Relatie gelegd met BenW info 
volkshuisvesting 17-9-2015 

 

26-2-15 Klachten kunnen nog steeds 
doorgegeven worden aan 
Remco Groenendal 
(remco.groenendal@gemert-
bakel.nl).  

Voorlopig laten staan. 

15-01-15 De beleidsregels 
participatiewet en m.o. staan 
nu vast. Er wordt afgesproken 
dat over een half jaar wordt 
geëvalueerd. (juli / aug 2015) 

 

10-9-2015 Over oprichten werkbedrijf 
Atlant volgt een opleg / 
procesnotitie  

 

10-9-2015 De commissie roept het college 
op om bij LEV groep te 
bepleiten dat de 
aanvraagtermijn voor het 
compliment wordt verlengd tot 
ten minste 1 november 2015. 
Tevens verzoekt de commissie 
het college om een scherpe 
evaluatie van de regeling 
mantelzorgwaardering 2015, 
en worden de raadsfracties 
uitgenodigd ideeën voor de 
regeling 2016 aan te dragen. 
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